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Referat af FKF Institutråd 
 
Tidspunkt: 28-05-2020 kl. 9:00–11:00 

Sted:  FKF-mødelokale (for de, som ikke har mulighed: Zoom – link) 
 
Deltagere: Institutleder Frants R. Lauritsen, studiesekretær Inger Rose Hansen, laborant Sanne Lindgaard Hedemann, 

ingeniørassistent Lars Brændegaard Hansen, professor Hans Jørgen Aagaard Jensen, studerende Philipp-Vincent 
Johannsen, studerende Kristian P. Lorenzen, professor Ulla Gro Nielsen, lektor Paul C. Stein, lektor Carsten 
Svaneborg, lektor Astrid Eichhorn, sekretariatsleder Mette Søndergaard, studerende Mikkel Hermann Kristensen 

Vice-institutlederne Jacob Kongsted og Mads T. Frandsen deltog i en del af mødet (punkt 1-3) 

Fraværende med afbud: Studerende Philipp-Vincent Johannsen, studerende Kristian P. Lorenzen 

Deltagere via Zoom: Studerende Mikkel Hermann Kristensen og Vice-institutleder Mads T. Frandsen til punkt 3. 

Dagsorden: 

Punkt: Emne: 
1. (9:00 – 09:05) Godkendelse af dagsorden  

 
Dagsorden er godkendt. 
 

2. (09:05 – 09:15) Opfølgning på emner fra sidste institutrådsmøde og diverse ledelsesinformationer 
- Opdatering vedrørende personale: 

Institutlederen orienterer: 
• Der er p.t. ingen nye fastansættelser. 
• Tilknyttelse af bibliotekschef Bertil Dorch, SDUB, som 10% lektor på fysik. Ansættelsen bliver betalt af 

biblioteket. Bertil vil præsentere sig selv på et institutmøde efter sommeren. 
• Ansættelsesproces for de 2 lektorer på fysik: Processen er nu nået til at bedømmelsesudvalget skal 

mødes og drøfte de kvalificerede. 
- Andet 

• Carsten Svaneborg er bekymret for, at afsluttende udenlandske ph.d.-studerende kan blive fanget i 
Danmark. 

 
3. (09:15 – 10:00) Budget:  

- Opfølgning på FKF’s økonomi (se bilag 3) 
 
Gæster: Vice-institutleder Jacob Kongsted, vice-institutleder Mads T. Frandsen 
Institutlederen præsenterer (se slides). 
• Der bliver henvist til seneste institutrådsmøde hvor det blev klargjort at instituttet skulle spare et 

millionbeløb i 2020. 
Ift. budget 2019 understreges det at 2019-budgettet ikke blev overholdt bl.a. som følge af manglende 
omsætning på eksterne projekter. Det samme er som følge af Corona ved at gentage sig i 2020, og 
ledelsesgruppen har måttet finde ekstraordinære besparelser på 2020-budgettet. Særligt er driftsmidlerne 
for resten af 2020 hårdt ramt. 
- Hans Jørgen Aagaard Jensen efterspørger grunden til det store minus i 2019? 
 Institutlederen svarer at det bl.a. skyldes en syg medarbejder, omrokeringer af midler fra rektorkontoret 
og især manglende omsætning på eksterne projekter. 
• Manglende omsætning af de eksterne midler er et stort problem og vil være det samme for 2020. Det 

er desværre en tendens, at forskere udskyder deres projekter. 
• Under nedlukningen har det været problematisk at ansætte. 
Paul C. Stein bemærker, at det kan være mere trygt i en usikker tid at gemme på pengene. 
• De øvrige institutter har også problemer med at omsætte bevilgede penge. 
• FKF har p.t. næsten 100 mio. kr. til rådighed i aktive eksterne projekter, så det er ærgerligt de ligger 

stille. 
Sanne Lindgaard Hedemann bemærker hvor problematisk det kan være som VIP på FKF når man både 
skal undervise mere, samt også bruge de penge man har.  
• Gennemgang af budgetgenopretning forår 2020 (se slides). 

https://syddanskuni.zoom.us/j/65017884874?pwd=YnlkL0pOWC9UY3h0enlTd2pzb29DUT09
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Med budgetgenopretningen ser vi positivt ud i fremtiden, og fra 2023 vil der være overskud.  
 

Ulla Gro Nielsen spørger om man kan enes om et fast bench fee til at skrive i ansøgninger? 
 Institutlederen forklarer, at fakultetets External Relations-team allerede er ved at effektuere og 
anskueliggøre dette. Det skal drøftes yderligere i sektionerne.  
 
Carsten Svaneborg sætter spørgsmålstegn ved om alle VIP kan søge midler til finansiering af TAP-

personale? 
 Institutlederen svarer at mange VIP jævnligt har brug for TAP-support (laboranter, værkstedspersonale 

m.m.), og de kan i fællesskab søge midler til dette. Mange fonde tillader allerede dette. 
 
Opsummering og den videre proces: 
• Den endelige enighed med dekanen blev først indgået i mandags. 
• Der er indkaldt til ekstraordinært institutmøde tirsdag den 2. juni, for at præsentere 

genopretningsplanen. 
• Udi fremtiden ser det positivt ud.  
• IL forventer ikke at der kommer hjælp fra dekan eller rektor udi fremtiden. Et eksempel er 

opstartsmidler som man fik tidligere af fakultetet, det findes ikke længere. 
 
Carsten Svaneborg spørger om forlængelser for ph.d.-studerende i coronatid. 
 Institutlederen forklarer at vi skal undgå at forskelsbehandle og derfor ikke kan forlænge nogle og ikke 

andre. 
 

4. (10:10 – 10:35) Coronavirus og konsekvenser af lockdown 
- Nyt vedrørende seneste udvikling 
- NAT’s trivselsmåling (opsummering vedlagt, se bilag 4). 
- Konsekvenser på forskningen 

 
• Institutlederen fremlægger de meget hurtige informationsflows og forbavselse over hurtig genåbning.  
• De fleste laboranter og værkstedet har været i gang siden i mandags med at sætte lokaler op. 
• I næste uge er der observationsperiode, og derefter vil der være AMU-møde den 8. juni, hvor 

forholdene evalueres. 
• P.t. er der kun nogle enkelte mødeaktiviteter.  
• De studerende der har fået adgang, har en specialtilladelse.  
 
- Afholdelse af specialeeksamener kan være en mulighed. 
Carsten Svaneborg nævner, at en løsning kan være at afholdelsen kun er for den studerede, vejleder og 
censor, øvrige deltagere kunne deltage via Zoom. Ingen tilskuere udover SDU-ansatte, dog skal grænsen 
for antal tilladte deltagere i lokalet overholdes. 
 
• Forsamlingsforbud gælder ikke indenfor på arbejdspladsen. 
• Der forventes at aflyste lab-kurser er afholdt eller bliver afholdt i juli.  
 
Trivselsmåling:  
Lavet fra fakultetssekretariatet, undersøgelsen var anonymiseret. 
- Nogenlunde entydigt billede rundt omkring. 
- FKF med suverænt højeste svarprocent, samt flest VIP der har svaret og færrest TAP, overordnet er 
dette modsat fra de øvrige institutter. 
- Enkelte ph.d.-studerende har haft det meget hårdt. 
- Ergonomien kommenteres som værende et stort problem.  
 
Trivselsmålingen drøftes til AMU-mødet den 8.juni. 

 
5. (10:35 – 10:50) Ny et-årig akademisk overbygningsuddannelse 

- Miljøkemisk projektledelse (arbejdstitel, se bilag 5) 
Ulla Gro Nielsen præsenterer – se slides.  
 
• Uddannelsen skal ende ud med en kandidat som kan kommunikere på tværs af faggrænser og lede 

projekter, det vil være en meget interdisciplinær uddannelse. 
• Allerede nu er det meget positivt med det samarbejde der er skabt omkring selve uddannelsen. 
• Uddannelsen er som udgangspunkt på dansk, men der vil indgå både dansk og EU-lovgivning. 
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• Uddannelsen findes ikke andre steder, det kan betyde at nogle studerende flytter internt, men man 
håber at eksterne deltagere er flest. 

• Administrationen vil ligge på FKF, men andre fakulteter og institutter vil bidrage til undervisningen, så 
der vil blive udarbejdet STÅ-aftaler efter sædvanlig praksis. 

• Aftagerundersøgelsen står fakultetssekretariatet for.  
 
Medlemmerne af institutrådet drøfter navngivningen af uddannelsen. 
 

6. (10:50 – 11:00) 
 

Eventuelt 
 
Intet. 
 

 
Frants Roager Lauritsen / Carsten Svaneborg 
 
 


